
R. Juknevičienė: „Ukraina jau dabar kariauja kaip de facto NATO
narė“

Europos Parlamento narė Rasa Juknevičienė šiandien plenarinėje sesijoje Strasbūre
kalbėdama diskusijoje apie artėjantį NATO viršūnių susitikimą kreipėsi į NATO ir ES
valstybių narių vadovus, primindama, kad dabar būtume saugesni, jei būtume sutelkę visą
įmanomą karinę pagalbą Ukrainai tuomet, kai jų drąsūs kareiviai išstūmė rusus iš Charkovo
ir Chersono. Tačiau tada pasigirdo išsigandusių balsų apie Trečiojo pasaulinio karo grėsmes,
nes tie, kurie turėjo veikti, buvo išsigandę.

„Daugiau negalime daryti klaidų ir leisti diktatoriams manyti, kad esame silpni, kad
demokratijos nesugeba apsiginti, – sakė parlamentarė. –  Atsakomybė už žemyno saugumą
pereina į europiečių rankas kaip niekada anksčiau“.

R.Juknevičienė pabrėžė, jog Ukraina  jau dabar aukoja daugiau dėl NATO, dėl mūsų visų, nei
daugelis pačių NATO narių.

„Ukraina jau kariauja kaip de facto NATO narė. Šalies ryžtas yra Europos saugumo kertinis
akmuo. Vėl darome egzistencinę, istorinę klaidą, leisdami Rusijai pasinaudoti veto teise
NATO sprendimams, – sakė R. Juknevičienė. – Liaukimės skleisti Kremliaus naratyvus –
NATO išsiplėtė, nes mes, tautos ir žmonės, to norėjome ir tebetrokštame. NATO, kaip ir ES,
plečiasi dėl stabilios taikos, o ne karo. Neturime daug laiko kartoti tų pačių klaidų vėl ir vėl“.


